




ជីវ:ប្រវត្តិនៃសមាជិកក្រុមពិគ្រោះយោបល់ REDD+ នៅកម្ពុជា


វិស័យឯកជន

<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក ស៊ុម សាគន្ធ</p> <p>អង្គការ៖ ក្រុមហ៊ុនឡូជីងអេនឃ្យឡើវីង & សូលុយស្យុង</p> <p>ជីវ:ប្រវត្តិ៖ លោក សុគន្ធ គឺជានាយកប្រតិបត្តិក្រុមហ៊ុនឡូជីងអេនឃ្យឡើវីង & សូលុយស្យុង។ គាត់បានធ្វើការខាងថាមពលកកើតឡើងវិញ និងអនាម័យ និងជាទីប្រឹក្សាជំនាញអស់រយៈពេលជាង ៨ ឆ្នាំ។ នៅក្នុងតំណែងថ្មីៗនេះ គាត់គឺជាទីប្រឹក្សាកម្មវិធីមួយនៅក្នុងអង្គការបង្កន់ពិភពលោក ដែល មានមូលដ្ឋាននៅប្រទេសវៀតណាម និងគ្រប់គ្រងការិយាល័យក្នុងប្រទេសចំនួនបី គឺ កម្ពុជា វៀតណាម និងឥណ្ឌា។ គាត់ក៏ចូលរួមក្នុងក្រុមហ៊ុន ឌុយប៉ុង ដែលជាក្រុមហ៊ុនស.រ.អ ពហុជាតិ ក្នុងនាមជា ទីប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍ ដែលបង្កើតក្រុមហ៊ុនជំនួញដែលប្រើប្រាស់ទឹកប្រាក់ជាច្រើនរយលានដុល្លារអាមេរិក នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាផងដែរ។ គាត់មានចំណាប់អារម្មណ៍លើបញ្ហាសង្គម និងធ្វើឲ្យសហគ្រាសសង្គម ដែលជាក្រុមហ៊ុនមានចំណាប់អារម្មណ៍ក្នុងការផ្តល់សេវាដល់ប្រជាជន អ្នកបង្កើតឃ្នង់ ដែលបង្កើតផលិតផលដែលអាចជាវបាន និងការច្នៃប្រឌិតដែលគាំទ្រដល់ហិរញ្ញវត្ថុកម្មកម្រិតខ្ពស់ ដើម្បីបង្កើនការយល់ដឹងពង្រីកទម្លាប់ល្អ និងបង្កើតទីផ្សារដែលមានប្រសិទ្ធភាព។</p> <p>សុគន្ធបានទទួលសញ្ញាប័ត្រថ្នាក់អនុបណ្ឌិតរដ្ឋបាលធុរកិច្ច និងជាបេក្ខជនថ្នាក់អនុបណ្ឌិតនៅ AEU, ភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។</p> <p>គាត់ជឿថា ស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច និងជីវភាពរបស់មនុស្សគ្រប់រូបមានលក្ខណៈដោយឡែកពីគ្នា ហើយត្រូវចងចាំប្រការនេះ នៅពេលផ្តល់យោបល់។ គាត់ក៏ជឿថា សេវាបែបបុគ្គលមានសារៈសំខាន់ នៅពេលផ្តល់អង្គការនោះជាមួយផលិតផល និងសេវាដែលសមស្រប។</p>
--	--


<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក លូ ជួនាង</p> <p>អង្គការ៖ សមាគមឧស្សាហកម្មឈើកម្ពុជា</p> <p>ជីវ:ប្រវត្តិ៖ លោក លូ ជួនាង បានកំពុងពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងវិស័យជំនួញព្រៃឈើរយៈពេល ២០ឆ្នាំ មកហើយ។ គាត់ជានាយកចាត់ការទូទៅនៃក្រុមហ៊ុនក្តារបន្ទះចាន់ជាកម្ពុជា MFG.CO. LTD, ចាប់ពីឆ្នាំ ១៩៩៥មក ហើយគាត់ធ្វើការជាប្រធានសមាគមឧស្សាហកម្មឈើកម្ពុជាអស់រយៈពេល ១៣ឆ្នាំ។ ក្នុងនាមជាតំណាងសមាគមឧស្សាហកម្មឈើកម្ពុជា គាត់មានការទទួលខុសត្រូវលើការលើកកម្ពស់ការប្រើប្រាស់ដោយមាននិរន្តរភាពនូវការទូទាត់សំណងខាងវិស័យព្រៃឈើ។ គាត់មានសញ្ជាតិភារ៉ាំង។ គាត់បាន និងកំពុងរស់នៅភ្នំពេញអស់រយៈពេល ២២ ឆ្នាំមកហើយ។ គាត់បានចូលរួមនៅក្នុងសិក្ខាសាលាជាច្រើនអំពីប្រព័ន្ធច្បាប់ដែលទាក់ទងនឹងផលិតផលឈើនៅកម្ពុជា សាធារណៈរដ្ឋឡាវ ប្រ៊ុយណេ វៀតណាម ចិន និងម៉ាឡេស៊ី។ លោក លូ មានសញ្ញាប័ត្រគ្រប់គ្រងធុរកិច្ច ពី សកលវិទ្យាល័យជាតិភូមិន្ទ។ គាត់មានមោទនភាពជាអ្នកពាក់ព័ន្ធស្ម័គ្រចិត្តក្នុងការរួមចំណែកក្នុងក្រុមពិគ្រោះយោបល់សម្រាប់ REDD+ និងចូលរួមក្នុង REDD+ ដើម្បីកាត់បន្ថយការបំបាត់ឧស្ម័នពីការបាត់បង់ព្រៃឈើ និងការរេចរិលព្រៃឈើនៅកម្ពុជា។</p>
--	---

គ្រឹះស្ថានសិក្សាស្រាវជ្រាវ

<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p>លោក សៀម សុផាត</p>
	<p>អង្គការ៖ សកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទភ្នំពេញ (RUPP)</p>
	<p>ជីវប្រវត្តិ៖ បណ្ឌិត សៀម សុផាត គឺជាអ្នកឯកទេសអភិរក្សជីវៈចម្រុះ និងគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ ដែលមានបទពិសោធន៍ជាង ១៥ឆ្នាំ លើការបង្រៀន និងការស្រាវជ្រាវ និងការវាយតម្លៃកម្មវិធីគ្រប់គ្រង ធនធានធម្មជាតិ និងការអភិរក្សជីវៈចម្រុះនៅកម្ពុជា ជាពិសេស នៅក្នុងតំបន់មេគង្គ តំបន់បឹងទន្លេសាប និងតំបន់ឆ្នេរ។ ក្នុងនាមជាអ្នកផ្តល់របាយការណ៍ជាន់ខ្ពស់ និងជាអនុប្រធានដេប៉ាតឺម៉ង់វិទ្យាសាស្ត្របរិស្ថាន នៅសកលវិទ្យាល័យភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បណ្ឌិត សៀម សុផាត បានបង្កើតវគ្គបណ្តុះបណ្តាល និងបានសហការជាមួយគម្រោងជាច្រើននៅទូទាំងកម្ពុជា ដើម្បីបង្កើតកម្មវិធីនានាដែលពាក់ព័ន្ធ សម្រាប់និស្សិតថ្នាក់សកលវិទ្យាល័យ និងអ្នកជំនាញគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ។ គាត់បានបង្រៀន និង ដឹកនាំនិស្សិតក្នុងកម្មវិធីថ្នាក់អនុបណ្ឌិតអភិរក្សជីវៈចម្រុះ និងសិក្សាការអភិវឌ្ឍ នៅ RUPP។</p> <p>លោកមានជំនាញខាងការស្រាវជ្រាវដែលទាក់ទងនឹងការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ ការអភិរក្ស និងវាយ តម្លៃជីវៈចម្រុះ និងបានធ្វើការនៅទូទាំងប្រទេសជាមួយអង្គការនិងម្ចាស់ជំនួយជាច្រើន ដែលរួមទាំង Danida, Sida, DFID, CIDA, AusAID, ADB, WB, ICCO, UNDP, FAO, MRC, Oxfam, Henrich Boll Foundation, CDRI, និង NGOs នៅក្នុងស្រុកជាច្រើន។ ការយកចិត្ត ទុកដាក់និងចំណាប់អារម្មណ៍លើការស្រាវជ្រាវរបស់គាត់គឺការពិនិត្យតាមដានជីវៈចម្រុះតាមបែបផែននៃ ការចូលរួម ដែលផ្សារភ្ជាប់អន្តរាគមន៍គ្រប់គ្រងបញ្ហា REDD+ ការអភិវឌ្ឍថ្នាក់ពលរាជ្ជកម្ម និងការប ន្សុំទៅនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅក្នុងតំបន់មេគង្គ ដោយសង្កត់ធ្ងន់លើការអភិរក្ស និង ការលើក កំពស់បេចិញ្ចឹមជីវិតរបស់សហគមន៍មូលដ្ឋាន។</p>

<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p>លោក គឹម សុមិន</p>
	<p>អង្គការ៖ សកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទកសិកម្ម</p>
	<p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក សុមិន គឺជាប្រធានមជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាកសិកម្ម និងបរិស្ថាន និងអ្នកសម្របសម្រួល កម្មវិធីអនុបណ្ឌិតវិទ្យាសាស្ត្រនៃមហាវិទ្យាល័យភ្នំពេញក្រោយឧត្តមសិក្សានៃសកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទកសិក ម្ម។ គាត់មានបទពិសោធន៍ស្រាវជ្រាវ និងបង្រៀនច្រើនជាង ១៥ ឆ្នាំ លើការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជា តិ។ គាត់ជាអ្នកសម្របសម្រួលប្រចាំប្រទេសនៃបណ្តាញសកលវិទ្យាល័យខាងផ្នែកអេកូឡូស៊ីតំបន់ដី សើមនៅក្នុងអាងទន្លេមេគង្គ។ គាត់បានធ្វើការជាអ្នកសម្របសម្រួលគម្រោងប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅ RUA និងបានចូលរួមជាអ្នកបណ្តុះបណ្តាលនៅក្នុងកម្មវិធីនានា ដែលទាក់ទងនឹង វិធីសាស្ត្រស្រាវជ្រាវ ក្នុងការប៉ាន់ប្រមាណផលប៉ះពាល់ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងយុទ្ធសាស្ត្របន្សុំ និង តំបន់អេកូឡូ ស៊ី និងការគ្រប់គ្រងតំបន់ដីសើមក្នុងអាងទន្លេមេគង្គក្រោម។ គាត់មានសញ្ញាប័ត្រ ថ្នាក់អនុបណ្ឌិតអំពី វិទ្យាសាស្ត្រជីវិត និងបរិស្ថានពីសកលវិទ្យាល័យភូត្យូតា នៃប្រទេសជប៉ុន និងថ្នាក់អនុបណ្ឌិតស្តីពីការ គ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិកកើតឡើងវិញពី RUA ប្រទេសកម្ពុជា។</p>


អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល

<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក ហ៊ា អៀង</p> <p>អង្គការ៖ ម្លប់បែតង</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក ហ៊ា អៀង កើតនៅឆ្នាំ ១៩៥៦ នៅខេត្តព្រៃវែង។ ក្រោយបឋមវិទ្យាល័យ ក្នុងចំណោមមនុស្សមួយចំនួនតូចដែលមានការសិក្សាកម្រិតខ្ពស់និងដែលរួចជីវិតពីរបបខ្មែរក្រហម លោក ហ៊ា អៀង បានជួយបើកឡើងវិទ្យាល័យបណ្តុះបណ្តាលគ្រូបង្រៀន និងសាលាមធ្យមសិក្សាមួយចំនួននៅខេត្តព្រៃវែង។ គាត់បានបន្តធ្វើការ និងបានក្លាយជានាយកសាលាមធ្យមសិក្សាមួយនៅឆ្នាំ១៩៩០។ នៅឆ្នាំ ១៩៩៦ ក្រោយបញ្ចប់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលរយៈពេលបីខែនៅប្រទេសម៉ាឡេស៊ី លោក ហ៊ា អៀង ត្រូវបានតែងតាំងដោយក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា ឲ្យធ្វើការនៅក្នុងនាយកដ្ឋានផែនការនៃ ក្រសួងនេះ។ នៅឆ្នាំ ១៩៩៨ លោកបានទទួលអាហារូបករណ៍ដើម្បីចូលរួមវគ្គបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជា ជីវៈរយៈពេល ១០ ខែនៅវិទ្យាស្ថានអន្តរជាតិសម្រាប់ការកសាងផែនការអប់រំនៃអង្គការយូណេស្កូ នៅក្រុងប៉ារីស។ នៅឆ្នាំ ២០០២ ក្រោយបម្រើការក្នុងប្រទេសជាមន្ត្រីរដ្ឋាភិបាលបាន ២៣ឆ្នាំ លោក ហ៊ា អៀង បានសម្រេចចូលរួមការងារក្នុងអង្គការម្លប់បែតង ដែលជាអង្គការបរិស្ថានមួយ ក្នុងនាមជានាយកប្រតិបត្តិ។ ចាប់តាំងពីពេលតែងតាំងនេះមក លោក ហ៊ា អៀង បានប្រែក្លាយអង្គការម្លប់បែតង ពីអង្គការតូចមួយ ដែលមានបុគ្គលិកត្រឹមជាងដប់នាក់ មកជាអង្គការមួយដែលល្បីឈ្មោះ និងមានបុគ្គលិកជាង៧០នាក់ និងថវិកាប្រចាំឆ្នាំច្រើនជាង ១លានដុល្លារអាមេរិក។ ដោយមានគម្រោងនៅក្នុងតំបន់នានានៃខេត្តចំនួន ៨ អង្គការម្លប់បែតងស្ថិតក្នុងចំណោមអង្គការបរិស្ថានធំជាងគេនៅកម្ពុជា។ ក្នុងនាមជានាយកប្រតិបត្តិ ការទទួលខុសត្រូវរបស់លោក ហ៊ា អៀង រួមមាន ការអភិវឌ្ឍស្ថាប័ន ការអភិវឌ្ឍកម្មវិធី ការរៀនរាល់និងការឆ្លើយឆ្លងជាមួយម្ចាស់ជំនួយ។</p>
--	--


<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក ឈឹត សំរេត</p> <p>អង្គការ៖ វេទិកាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលស្តីពីកម្ពុជា</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ ឈឹត សំរេត គឺជានាយកប្រតិបត្តិនៃវេទិកាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលស្តីពីកម្ពុជា ចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០០៦មក និងជាជនកម្ពុជាដំបូងបង្អស់នៅក្នុងតំណែងនេះ ដែលកាលពីមុនកាន់កាប់ដោយបុគ្គលិកបរទេស។ ការទទួលខុសត្រូវចំបងរបស់គាត់គឺជីកនាំ និងគ្រប់គ្រងវេទិកាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលស្តីពីកម្ពុជា ដើម្បីធានាថា អង្គការនេះសម្រេចគោលដៅរបស់ខ្លួន។ គាត់ បាន និងកំពុងធ្វើការជាមួយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលនានានៅកម្ពុជាអស់រយៈពេល២១ឆ្នាំមកហើយ។ នៅចុងឆ្នាំ ១៩៩១ គាត់ជាសមាជិកនៃក្រុមមួយដែលបានបង្កើតក្រុមសិទ្ធិមនុស្សកម្ពុជា នៃអង្គការសិទ្ធិមនុស្ស និងអភិវឌ្ឍន៍(អាជហុក) ដែលជាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាដំបូងគេនៅកម្ពុជា។ លោកបានបញ្ចប់ការសិក្សាថ្នាក់អនុបណ្ឌិតខាងផ្នែកកសាងផែនការអភិវឌ្ឍន៍តំបន់ និងជនបទពីមហាវិទ្យាល័យបរិស្ថាននិងគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិនៃវិទ្យាស្ថានបច្ចេកវិទ្យាអាស៊ី ក្នុងប្រទេសថៃ។ ក្រោយវិលពីប្រទេសថៃ គាត់បានចូលធ្វើការនៅវេទិកាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលនៅក្នុងតំណែងជាអ្នកសម្របសម្រួលគម្រោងកិច្ចការអភិវឌ្ឍន៍ ដែលជាតំណែងមួយគាត់បានបន្តពីឆ្នាំ ១៩៩៩ដល់ ២០០១។ បន្ទាប់មក គាត់ត្រូវបានផ្ទេរមកកាន់តំណែងនៅក្នុងអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលផ្នែកអភិវឌ្ឍន៍ ដែលមានឈ្មោះថា កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍និងសាមគ្គីភាព(ស៊ីដសេ) ដែលបានប្តូរមកជាអង្គការសកម្មភាពអភិវឌ្ឍន៍និងភាពជាដៃគូ (DPA)។ បន្ទាប់មកគាត់បានចូលរួមនៅក្នុងដំណើរការប្រែក្លាយអង្គការ DPA ឲ្យទៅជាអង្គការក្នុងស្រុកមួយ និងមានបទពិសោធន៍ជាច្រើន អំពីអភិបាលកិច្ចអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ដោយផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលដល់អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលនានាអំពីមុខងាររបស់ក្រុមប្រឹក្សានិងតួនាទី និងការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាទាំងនោះនៅក្នុងអភិបាលកិច្ចអង្គការ។ ក្នុងពេលធ្វើការជាមួយអង្គការស៊ីដសេ លោកត្រូវបានជាប់ឆ្នោតជ្រើសតាំង ជាសមាជិកគណៈកម្មាធិការគ្រប់គ្រងវេទិកាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល និងបានធ្វើការជាតំណាងរយៈពេលមួយឆ្នាំ មុននឹងបានក្លាយជានាយកប្រតិបត្តិដើមឆ្នាំ ២០០៦មក។</p>
--	---


អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលអន្តរជាតិ

<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោកស្រី ហ្វី កង្សានា</p> <p>អង្គការ៖ RECOFTC</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោកស្រី ហ្វី កង្សានា មានបទពិសោធន៍ជាក់ស្តែង ១៧ឆ្នាំ លើការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិដោយសហគមន៍ ដោយធ្វើការខាងការកសាងសមត្ថភាព និងការបណ្តុះបណ្តាល តាមរយៈ ការរៀបចំឯកសារណែនាំការបណ្តុះបណ្តាល និងចាត់ចែងសិក្ខាសាលា និងវគ្គបណ្តុះបណ្តាល ដល់ សិក្ខាកាមជាច្រើនមកពីរដ្ឋាភិបាល សង្គមស៊ីវិល និងសហគមន៍មូលដ្ឋាន។</p> <p>បទពិសោធន៍របស់លោកស្រី កង្សានា គ្របដណ្តប់កិច្ចការទូលំទូលាយដូចជា ការគ្រប់គ្រងព្រៃឈើ និងដីធ្លីដោយនិរន្តរភាព បរិច្ចាគដីវិវត អភិបាលកិច្ច និងធនធាន/កម្មសិទ្ធិ ការអភិរក្សជីវៈចម្រុះ ដែលរួមទាំង ច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិកម្ពុជា និងអន្តរជាតិ ដែលទាក់ទងនឹងការអភិរក្សធម្មជាតិ។ ជំនាញរបស់គាត់ក៏រួមបញ្ចូល ការបង្កើតឯកសារណែនាំសម្រាប់ការវាយតម្លៃតម្លៃការកសាងសមត្ថភាព និងការបណ្តុះបណ្តាល និងឯកសារបណ្តុះបណ្តាលអំពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុជាភាសាខ្មែរផងដែរ។ លោកស្រីកង្សានា បានផ្តល់ និងសម្របសម្រួលការបណ្តុះបណ្តាលខាងលើដល់អ្នកពាក់ព័ន្ធនានាជាច្រើន។</p> <p>ទាក់ទងនឹង REDD+ លោកស្រីកង្សានា បានចូលរួមយ៉ាងសកម្មនៅក្នុងការប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ និងសិក្ខាសាលានានាស្តីពីការគាំទ្រដល់ការពិភាក្សា និងការចែករំលែកបទពិសោធន៍ និងកង្វល់នានាអំពី REDD និងការកសាងផែនទីបង្ហាញផ្លូវ REDD+ និងការអនុវត្តផែនទីនេះនៅកម្ពុជា។ ប្រការសំខាន់ជាងនេះទៀត លោកស្រីកង្សានាត្រូវបានអញ្ជើញ និងបានចូលរួមនៅក្នុងការរៀបចំសេចក្តីព្រាង ដំណើរការការរៀបចំ និងកសាងផែនទីបង្ហាញផ្លូវ REDD+ សម្រាប់កម្ពុជា ក្នុងនាមជាសមាជិកសង្កេតការណ៍នៃក្រុមការងារបណ្តោះអាសន្ន REDD នៅថ្នាក់ជាតិ ដែលតំណាងឲ្យ RECOFTC។</p>
--	---


<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក៖ សុកា សុគន្ធណារ៉ុង</p> <p>អង្គការ៖ សមាគមអភិរក្សសត្វព្រៃ (WCS)</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក សុកា សុគន្ធណារ៉ុង មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់កម្មវិធី REDD+ នៃសមាគមអភិរក្សសត្វព្រៃ (WCS)។ គាត់រស់នៅក្រុងភ្នំពេញ និងបានធ្វើការក្នុងវិស័យព្រៃឈើអស់រយៈពេលច្រើនជាង ៦ ឆ្នាំមកហើយ ជាមួយសមាគមអភិរក្សសត្វព្រៃ (WCS), ធ្វើការលើការគ្រប់គ្រងគម្រោងតាមវិស័យ និងមានជំនាញឯកទេសខាងការគ្រប់គ្រងជំនួយឥតសំណង។ គាត់បានធ្វើការជាមួយសម្របសម្រួលកម្មវិធីដែលគាំទ្រដល់ការផ្តល់ជំនួយឥតសំណងដល់អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលក្នុងស្រុក ក្នុងខេត្តមណ្ឌលគិរី និងការគ្រប់គ្រងផ្ទាល់ជំនួយឥតសំណងខ្នាតតូចដែលផ្តល់ឲ្យអង្គការសហគមន៍ និងសហគមន៍មូលដ្ឋាននៅក្នុងវិស័យព្រៃឈើ និងការកសាងបរិច្ចាគដីវិវតជាមួយ WCS និងអង្គការដទៃទៀត។ បន្ថែមលើការងារចំបងទាំងនេះ គាត់បានធ្វើការសកម្មក្នុងបណ្តាញការងារ និងត្រូវបានជ្រើសរើសជាសមាជិកក្រុមស្នូលនៃអង្គការសង្គមស៊ីវិល REDD+ កម្ពុជា ដែលបានផ្តួចផ្តើមឡើងដោយវេទិកាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលស្តីពីកម្ពុជា។ លោក ណារ៉ុង បានបញ្ចប់ថ្នាក់អនុបណ្ឌិតខាងការអភិវឌ្ឍន៍បទមកពីសកលវិទ្យាល័យកម្ពុជា នៅទីក្រុងភ្នំពេញនៃប្រទេសកម្ពុជា។</p>
--	---


ក្រុមសមាជិក

<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក វិទ្ធី ប៊ុនឡើង</p> <p>អង្គការ៖ អង្គការសកម្មភាពដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍ (AFD)</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ លើក វិទ្ធី ប៊ុនឡើង បច្ចុប្បន្នធ្វើការជានាយកប្រតិបត្តិអង្គការសកម្មភាពដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍ (AFD), ដែលជាអង្គការមិនស្វែងរកផលចំណេញមួយ មានការិយាល័យនៅថ្នាក់ខេត្ត និងមិនជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងសាសនា និងគ្មានជាប់និទ្ទាការបុគ្គល និងគណៈបក្សនយោបាយឡើយ។ អង្គការនេះ ត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០០៤ និងបានចុះបញ្ជីនៅក្រសួងមហាផ្ទៃ ក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំ ២០០៦។</p> <p>គាត់មានការទទួលខុសត្រូវរៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រប្រចាំឆ្នាំ និងផែនការការងារកម្រិតជាតិ ធ្វើការពិនិត្យតាមដាន និងវាយតម្លៃគម្រោង និងរៀបចំរបាយការណ៍ពាក់ព័ន្ធ។ គាត់ក៏មានការទទួលខុសត្រូវលើផែនការថវិកា និងការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុ និងគម្រោងផងដែរ ក៏ដូចជា ចាត់ចែងការប្រជុំប្រចាំខែ រៀបចំផែនការសិក្ខាសាលា និងការចាត់ចែងភស្តុតាងផងដែរ។ គាត់ធ្លាប់បានធ្វើការជាមួយអង្គការ និងស្ថាប័ននានា ដែលរួមទាំង មេឌីខាម ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា (MOSVY), និងដៃគូដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិ (PFD)។</p>
--	---


<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក ស្មើន បុរីវិក្ខុ</p> <p>អង្គការ៖ សមាគមអភិវឌ្ឍន៍កុមារ (CDA)</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក ស្មើន បុរីវិក្ខុ គឺជានាយកប្រតិបត្តិរងនៃអង្គការ CDA។ កាលពីដើម គាត់គឺជាកសិករ និងជាជនជាតិដើមភាគតិច។ គាត់បានធ្វើការខាងព្រៃឈើអស់រយៈពេលជាង ១៥ឆ្នាំមកហើយ និងជាមួយគម្រោងសាកល្បង REDD+ នៅខេត្តឧត្តរមានជ័យ អស់រយៈពេលជាង ៦ឆ្នាំ។ គាត់ធ្លាប់ធ្វើជាទីប្រឹក្សាក្នុងគម្រោងធនាគារពិភពលោកខាងការពិគ្រោះយោបល់ជាមួយសហគមន៍អំពី REDD+ នៅកម្ពុជា។ គាត់បានធ្វើការក្នុងខេត្តប្រើនជាង ១១ និងនៅថ្នាក់ជាតិ ស្តីពីការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិដោយសហគមន៍ ដែលរួមទាំង ជាសមាជិកនៃបណ្តាញជីវ្តី និងព្រៃឈើនៅថ្នាក់ជាតិផងដែរ ដែលបានផ្តោតលើការអនុវត្ត ការពិគ្រោះយោបល់ និងគោលនយោបាយ។ ការងាររបស់គាត់ក៏បានផ្តល់ឲ្យគាត់នូវឱកាសដើម្បីធ្វើការដោយផ្ទាល់ជាមួយសហគមន៍ទន់ខ្សោយ និងជនជាតិដើមភាគតិចផងដែរលើការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ ការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ សិទ្ធិមនុស្ស និងកម្មវិធីកាត់បន្ថយការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដែលនៅពេលចុងក្រោយនេះបានផ្តោតលើការអនុវត្តក្របខ័ណ្ឌ REDD+ នៅឧត្តរមានជ័យ និងកម្មវិធីព្រៃឈើជាតិ (NFP) ។ គាត់បានបញ្ចប់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលគ្រូបង្គោលអំពី REDD+ និងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលគ្រូបង្គោលនៅប្រទេសនេប៉ាល់ ស្តីពីការពង្រឹងការចូលរួមរបស់អ្នកពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងកម្មវិធីព្រៃឈើជាតិ។ បុរីវិក្ខុមានសញ្ញាប័ត្រថ្នាក់អនុបណ្ឌិតរដ្ឋបាលធុរកិច្ច និងថ្នាក់បរិញ្ញាប័ត្រសេដ្ឋកិច្ចកសិកម្ម និងការអភិវឌ្ឍជនបទ។</p>
---	---


បណ្តាញសហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិ

<p>សមាជិក</p> 	<p>លោក ចាន ប៉ាន</p> <p>អង្គភាព៖ សហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិភ្នំប្រុស</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក ចាន ប៉ាន បាន និងកំពុងធ្វើការជាប្រធានក្រុមសហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិ ភ្នំប្រុស តាំងពីឆ្នាំ ២០១១មក ដោយមានការគាំទ្រពី AFD និងការសម្របសម្រួលពីមន្ទីរបរិស្ថានកំពង់ធំ និងដែនជម្រកសត្វព្រៃបឹងពែរ ក្នុងខេត្តកំពង់ធំ។ គាត់បានចូលរួមការប្រជុំ និងសិក្ខាសាលានានាស្តីពីច្បាប់ការពារធម្មជាតិ កម្មវិធីវិនិយោគឃុំ និងការកសាងផែនការអភិវឌ្ឍន៍ឃុំ និងស្រុក។</p> <p>សហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិភ្នំប្រុស ត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅថ្ងៃទី ០៣ ខែ មេសា ឆ្នាំ ២០១១ ក្នុងស្រុកប្រាសាទបាឡាំង ខេត្តកំពង់ធំ។ សហគមន៍នេះមាន ៩៦គ្រួសារ និងមានសមាជិក ៥ នាក់នៅក្នុងគណៈកម្មការសហគមន៍ ដែលបានការទទួលស្គាល់ពីប្រធានឃុំ នៅខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ ២០១១ និងក្រសួងបរិស្ថាននៅខែ មិថុនា ឆ្នាំ ២០១២។ សហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិនេះមានផ្ទៃដីសរុប ២៥៥០ហិកតា។</p>
--	--

<p>សមាជិក</p> 	<p>លោក ព្រី សាវ៉ាត</p> <p>អង្គភាព៖ សហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិដែនជម្រកសត្វព្រៃភ្នំសំរុះ</p> <p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក ព្រី សាវ៉ាត ជាមេដឹកនាំសហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិនៃដែនជម្រកសត្វព្រៃភ្នំសំរុះនៅសំឡូត ខេត្តបាត់ដំបង។ គាត់មានបទពិសោធន៍រយៈពេលច្រើនជាង ៧ ឆ្នាំ ខាងការគ្រប់គ្រងសហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិ។ គាត់បានរួមចំណែកក្នុងការកៀងគរធនធានដើម្បីគាំទ្រដល់សកម្មភាពនានានៃសហគមន៍តំបន់ការពារធម្មជាតិនេះ និងជួយសម្រួលដល់ដំណើរការខាងផ្លូវច្បាប់នៃ CPA ផងដែរ។ លើសពីនេះ គាត់មានការសម្របសម្រួលល្អជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ ដែលធ្វើការក្នុងដែនជម្រកសត្វព្រៃភ្នំសំរុះ។</p>
---	---


បណ្តាញសហគមន៍ព្រៃឈើ

<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក សា ថ្លៃ</p> <p>អង្គភាព: សហគមន៍ព្រៃឈើឧត្តរមានជ័យ</p> <p>ជីវប្រវត្តិ: លោក សា ថ្លៃ គឺជាប្រធានបណ្តាញសហគមន៍ព្រៃឈើនៅខេត្តឧត្តរមានជ័យ ដែលនេះជាតំណែងដែលគាត់បានកាន់កាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០០៥មក។ កាលពីដំបូងគាត់ជាអ្នកការពារព្រៃឈើ និងកសិករ និងបានធ្វើការនៅក្នុងសហគមន៍ព្រៃឈើចំនួន ១៣ នៅខេត្តឧត្តរមានជ័យតាំងពីឆ្នាំ ២០០៤មក ដែលរួមមាន ៦ ឆ្នាំ ធ្វើការក្នុងគម្រោងសាកល្បង REDD+ នៅខេត្តឧត្តរមានជ័យ ដែលរួមចំណែកកាត់បន្ថយកត្តាដែលនាំឲ្យបាត់បង់ព្រៃឈើ និងរចរណ៍ព្រៃឈើ និងផ្តល់ការកសាងសមត្ថភាពដល់គណៈកម្មការគ្រប់គ្រងសហគមន៍ព្រៃឈើ។ គាត់គឺជាសកម្មជនក្នុងការបង្កើនការ យល់ដឹងក្នុងចំណោមសមាជិកសហគមន៍អំពីឱកាស ដើម្បីធ្វើការតស៊ូមតិ និងដោះស្រាយបញ្ហាសំខាន់ៗ និងការប្រឈមនានា ដើម្បីកែលម្អការគ្រប់គ្រងធនធានព្រៃឈើ។ គាត់បានផ្តល់ការកសាងសមត្ថភាពដល់ក្រុមសហគមន៍ព្រៃឈើច្រើនជាង ២៨ អំពីការចាត់ចែងឯកសារច្បាប់នៅក្នុងខេត្តព្រះវិហារ ហើយគាត់ក៏បានចូលរួមយ៉ាងសកម្មនៅក្នុងបណ្តាញជំនួយ និងព្រៃឈើថ្នាក់ជាតិផងដែរ។</p>
--	--


<p style="text-align: center;">សមាជិក</p> 	<p style="text-align: center;">លោក អ៊ែវ ឌីវ</p> <p>អង្គភាព: សហគមន៍ព្រៃឈើត្បែងលិច</p> <p>ជីវប្រវត្តិ: លោក អ៊ែវ ឌីវ គឺជាមេដឹកនាំគណៈកម្មការគ្រប់គ្រងសហគមន៍ព្រៃឈើ នៅត្បែងលិច ក្នុងស្រុកបន្ទាយស្រី ខេត្តសៀមរាប។ គាត់បានបទពិសោធន៍ច្រើនជាង ១០ឆ្នាំ ក្នុងការគ្រប់គ្រងសហគមន៍ព្រៃឈើ។ នៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់គាត់ សហគមន៍ព្រៃឈើត្បែងលិចត្រូវបានចាត់ជា សហគមន៍ព្រៃឈើជោគជ័យបំផុតមួយនៅខេត្តសៀមរាប ដោយមានសមាជិកសហគមន៍ចូលរួមយ៉ាងសកម្មនៅក្នុងការល្អិតព្រៃឈើ ការដាំដើមឈើ និងការធ្វើសុវត្ថិភាពព្រៃឈើ។</p>
---	---


បណ្តាញសហគមន៍នេសាទ

សមាជិក	លោក ឡុង សុបៃត
	អង្គការ៖ សម្ព័ន្ធភាពប្រជានេសាទកម្ពុជា (CCF)
	<p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក ឡុង សុបៃត បាន និងកំពុងធ្វើការនៅសម្ព័ន្ធភាពប្រជានេសាទកម្ពុជា ក្នុងនាមជាប្រធានសម្ព័ន្ធភាពនេះតាំងពីឆ្នាំ ២០០៥មក។ គាត់ធ្លាប់ជាសមាជិកគណៈកម្មការនៃសហគមន៍ នេសាទអស់រយៈពេលជាង ១០ឆ្នាំ និងជាក្រុមប្រៀនបន្ថែមអស់រយៈពេលជាង ៩ឆ្នាំ។</p> <p>សម្ព័ន្ធភាពប្រជានេសាទបានចុះបញ្ជីនៅក្រសួងមហាផ្ទៃក្នុងឆ្នាំ ២០០៥ និងបានចងជាបណ្តាញការងារជាមួយប្រជានេសាទ និងសហគមន៍នេសាទនៅកម្ពុជា (តំបន់សមុទ្រ ទន្លេមេគង្គ និងបឹងទន្លេសាប)។ គាត់មានតួនាទីសម្របសម្រួល និងធ្វើការជាមួយអង្គការ FACT។</p>

សមាជិក 	លោក សៅ ឆាន
	អង្គការ៖ សហគមន៍នេសាទព្រៃខ្មៅ
	<p>ជីវប្រវត្តិ៖ លោក សៅ ឆាន ធ្វើការក្នុងសហគមន៍នេសាទព្រៃខ្មៅតាំងពីឆ្នាំ ២០០៤មក។ គាត់បានចាប់ផ្តើមជាអនុប្រធាន និងមួយឆ្នាំក្រោយមកត្រូវបានតែងតាំងជាប្រធានសហគមន៍នេសាទនោះ។ គាត់មានបទពិសោធន៍រយៈពេលវែងក្នុងការងារសហគមន៍ និងសម្របសម្រួលកិច្ចការជាច្រើន តាំងពីគណៈកម្មការនេះបានបង្កើតឡើង។ លើសពីនេះ គាត់ក៏បានជួយអន្តរាគមន៍ប្រឆាំងសកម្មភាពល្មើសច្បាប់នានានៅក្នុងសហគមន៍នេះផងដែរ។</p>

ជនជាតិដើមភាគតិច

<p>សមាជិក</p>	<p>លោក ណុត វ៉ែន</p>
	<p>អង្គភាព: តំណាងជនជាតិដើមភាគតិចព្រះ ព័រខេត្តមណ្ឌលគីរី</p> <p>អាយុ: ៣១ កំរិតវប្បធម៌: បរិញ្ញាប័ត្រផ្នែកច្បាប់ ទីលំនៅ: ភូមិជ្រៃសែន ឃុំមនោរម្យ ស្រុកខណ្ឌសែនមនោរម្យ មណ្ឌលគីរី ទូរស័ព្ទ: ០១១ ៤០០ ០៧៦</p>

<p>សមាជិក</p>	<p>លោក វីត ឈន</p>
	<p>អង្គភាព: តំណាងសហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិចព័រ ពីបាក់ដំបង</p> <p>អាយុ: ៤៤ឆ្នាំ កំរិតវប្បធម៌: ថ្នាក់ទី៩ចាស់ ទីលំនៅ: ភូមិភ្នំវៃ ឃុំតាតោក ស្រុកសំឡូត ខេត្តបាក់ដំបង ទូរស័ព្ទ: ០១៧ ៥៤៦ ៥៩២</p>